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P R  O  T  O  K  Ó  Ł     Nr XXXVIII/2018 

z  Sesji  Rady  Gminy  Z  w  i  e  r  z  y  n 

odbytej  w  dniu  31 stycznia 2018 r. 

w sali Gminnego Ośrodka Kultury w Zwierzynie 
         

 

           Na 15 radnych na Sesji RG obecni byli wszyscy radni. Ponadto udział w Sesji RG 

wzięli: 

1. Tomasz Marć – Wójt Gminy Zwierzyn 

2. Andrzej Wiśniewski – Sekretarz Gminy Zwierzyn 

3. Ligia Kowalczyk-Piątek – Skarbnik Gminy Zwierzyn 

4. Eugeniusz Krzyżanowski – Radny Rady Powiatu Strzelecko-Drezdeneckiego 

5. Mateusz Ostapiuk  – Inspektor w UG Zwierzyn 

6. Izabela Borkowska- Kierownik GZOPO w Zwierzynie 

7. Jerzy Jażdżewski – Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej w Zwierzynie i Gościmcu 

8. Anna Łapińska – Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej w Górkach Noteckich 

9. Sołtysi wsi wg załączonej do protokołu listy obecności.  

 

 

Porządek obrad XXXVIII Sesji Rady Gminy Zwierzyn 

1) Otwarcie XXXVIII zwyczajnej sesji i stwierdzenie quorum. 

2) Przedstawienie porządku obrad. 

3) Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 

4) Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych  

w okresie międzysesyjnym i przyjęciu protokołu z poprzedniej sesji. 

5) Analiza poniesionych w 2017r. wydatków na wynagrodzenia nauczycieli w odniesieniu do 

wysokości średnich wynagrodzeń, o których mowa w art. 30 ust. 3 Karty Nauczyciela oraz 

średniorocznej struktury zatrudnienia nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego. 

6) Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania  

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowe warunki częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również 

trybu ich pobierania, 

b) określenia zasad udzielania dotacji celowej na dofinansowanie kosztów budowy 

przydomowych oczyszczalni ścieków lub wymiany zbiorników bezodpływowych na 

terenie Gminy Zwierzyn w latach 2018-2020, 

c) zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im. św. Huberta w Gościmcu. 

7) Interpelacje, wnioski, zapytania radnych oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski                        

    i zapytania radnych. 

8) Interpelacje, wnioski, zapytania sołtysów oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski                           

    i zapytania sołtysów. 

9) Wolne wnioski i informacje. 

10) Zamknięcie XXXVIII zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn. 
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1. Otwarcie XXXVIII zwyczajnej sesji i stwierdzenie quorum. 

 

            Sesję Rady Gminy Zwierzyn o godzinie 11
10 

otworzył Mirosław Gniewczyński 

przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn i stwierdził, że na 15 radnych Rady Gminy Zwierzyn 

na sali obrad obecnych jest 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego  

15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał - listy 

obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowią załączniki do protokołu.  

Następnie przewodniczący RG powitał radnych i zaproszonych gości przybyłych na sesję 

oraz grono mieszkańców Brzezinki. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

 

             Mirosław Gniewczyński przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn poinformował, że 

należy skorygować numerację porządku obrad, gdyż w przesłanym radnym porządku obrad 

nie została zachowana kolejność punktów. Następnie odczytał   porządek obrad, do którego 

radni nie zgłosili uwag.  

 

3. Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 

            Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poinformował, że radni otrzymali 

informację pisemną obejmującą działalność wójta w okresie międzysesyjnym (sprawozdanie 

w załączeniu do protokołu) i otworzył dyskusję.  

 

Stefania Sierocińska prosiła o więcej informacji odnośnie punktu 4 na temat dofinansowania 

do budowy remizy OSP w Zwierzynie i punktu 10 odnośnie rozmowy z przedstawicielami 

stowarzyszenia Stolina w sprawie dalszego funkcjonowania CIS i KIS. 

 

Tomasz Marć wójt gminy poinformował o kwotach dofinansowania do budowy remizy OSP: 

- 50.000 zł otrzymali z Komendy Głównej Straży Pożarnej, 

- 238.000 zł z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej,  

- 300.000 zł z Lokalnej Grupy Rybackiej. 

Odnośnie punktu 10 poinformował, że otrzymał informację, że przy tym wsparciu, jakie jest 

udzielane KIS-owi nie jest on w stanie się utrzymać. Brakuje środków na utrzymanie 

wymaganych specjalistów i dlatego prawdopodobnie KIS-u nie będzie. Odnośnie CIS-u 

poinformował, że obligatoryjne przepisy muszą być spełnione i to w dużej mierze generuje 

koszty. Gmina wspiera CIS kwotą 3000 zł miesięcznie i płaci za dodatkowe zadania, które nie 

wpisuję się w kwotę 3000 zł. Pójdą zapytania ofertowe za jaką kwotę zadania wykonywane 

obecnie przez CIS wykonałyby firmy z zewnątrz. 

 

Anna Konieczna zadała pytanie, dlaczego były prowadzone rozmowy ze Stoliną, jeżeli KIS 

należy do gminy. 

 

Tomasz Marć odpowiedział, że było to podyktowane tym, że chcieli ratować KIS i to było 

główną przesłanką, że poruszono jego temat podczas rozmów z przedstawicielami 

stowarzyszenia. 
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Mariusz Krzyżanowski prosił o podanie sołectw, które będą uczestniczyć w inwestycji 

związanej z gazyfikacją punktową oraz co słychać w sprawie rozwiązania aglomeracji 

Kurowsko-Zwierzyneckiej i jak wygląda Celowy Związek Gmin SG05 w nowym układzie. 

 

Tomasz Marć odpowiedział, że do uczestnictwa z gazyfikacją punktową deklarowały 

sołectwa Zwierzyn i ościenne miejscowości. Chciałby, żeby skorzystały również inne 

sołectwa: Górki Noteckie, Górecko i Gościmiec. Temat jednak został zawieszony, gdyż 

rozprowadzenie sieci ma ciążyć na samorządzie. Odnośnie aglomeracji są cały czas  

w kontakcie ze Starym Kurowem i u nich taka uchwała będzie podjęta. Gmina Zwierzyn 

podjęła uchwałę o wyjściu z aglomeracji już wcześniej. W sprawie SG05 poinformował,  

że przetarg został ogłoszony, otwarcie ofert nastąpi 5 lutego br., czekają na zgłoszenia. 

Zaproponowali potencjalnym firmom, żeby to była cena ryczałtowa. 

 

Włodzimierz Nobis stwierdził, że wójt w nadleśnictwie rozmawiał w sprawie drogi do 

Golczewic, jednocześnie zadając pytanie, a co słychać w sprawie ul. Zamkowej w Górkach 

Noteckich i drogi z Brzezinki do Górek Noteckich. 

 

Tomasz Marć poinformował, że rozmawiał z dyrektorem okręgu na temat ul. Zamkowej. 

Pierwsza opcja była taka, że te drogi miały być realizowane z funduszu generalnej dyrekcji. 

Jest wola, żeby tę inwestycję zrealizować. W sprawie drogi z Brzezinki jest po rozmowach  

z urzędem marszałkowskim i mają przyrzeczenie, że pieniądze otrzymają i w gminie też  

są środki zabezpieczone. Jeżeli otrzymają środki z zewnątrz, to przystąpią do realizacji. 

 

Mirosław Gniewczyński prosił o udzielenie informacji mieszkańcom Brzezinki, którzy są 

obecni na sesji odnośnie stanu dróg, temat ten też był przedmiotem spotkania wójta  

z sołtysami i przedstawicielami mieszkańców w dniu 2 stycznia. 

 

Tomasz Marć poinformował, że dróg w złym stanie jest dużo. Jeżeli chodzi o ich możliwości 

finansowe, to Brzezinka była potraktowana tak, że była robiona droga alternatywna. Na 

sygnały mieszkańców starają się rozwozić masę na drogi, które są zgłaszane. Środków  

w budżecie jest tyle, ile jest, prace wykonywane są z zaoszczędzonych pieniędzy. Głównym 

powodem zniszczenia ul. Cmentarnej są obciążenia przez użytkowników tej drogi. Robią 

ukłon do rolników, którzy się deklarują do wykonywania prac na drogach. Naprawy dróg 

utrudniają też opady deszczu. 

 

Grzegorz  Kuchciński odniósł się do spotkania z Panią marszałek i przedstawicielami zarządu 

województwa lubuskiego, zadając pytanie, które drogi wojewódzkie będą robione. 

 

Tomasz Marć odpowiedział, że ma być kontynuowana nakładka od granicy Strzelec 

Krajeńskich w kierunku Zwierzyna i kontynuowana modernizacja drogi w kierunku Starego 

Kurowa. Do programu prac wprowadzone zostało skrzyżowanie w centrum Zwierzyna. 

Uwzględniona zostanie też dokumentacja ścieżki rowerowej przy drodze wojewódzkiej. 

Dodał, że budowa obwodnicy planowana jest od strony Zwierzyna. Rozmowy dotyczyły 

również dziur na drodze 157, przepustu i dziury w moście na Noteci. 

 

Stefania Sierocińska zadała pytanie, czy będą wywożone gabaryty. 

 

Tomasz Marć odpowiedział, że były dwie koncepcje wywożenia, wybrano jednak opcję  

2 razy do roku, która będzie obowiązywała. 
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Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął dyskusję i punkt 3. 

 

4.  Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym i przyjęciu protokołu z poprzedniej sesji. 

 

        Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG przedstawił informację o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym i przyjęciu protokołu z poprzedniej sesji 

(informacja w załączeniu do protokołu).  

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, wobec 

czego przewodniczący zamknął dyskusję i punkt 4. 

 

5. Analiza poniesionych w 2017r. wydatków na wynagrodzenia nauczycieli w odniesieniu 

do wysokości średnich wynagrodzeń, o których mowa w art. 30 ust. 3 Karty Nauczyciela 

oraz średniorocznej struktury zatrudnienia nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego. 

          

           Izabela Borkowska kierownik GZPO w Zwierzynie poinformowała, że sprawozdanie 

składane jest co roku i odniosła się do przesłanej radnym w tej sprawie informacji 

(sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. 

 

Jarosław Skiba zadał pytanie, z czego to wynika, że gmina musi dopłacać, i w której ze szkół 

dopłaca najwięcej. 

 

Izabela Borkowska poinformowała, że w szkołach w Górkach Noteckich i Gościmcu mają 

nauczycieli stażystów, 10 nauczycieli kontraktowych mają we wszystkich szkołach ( trzech 

pracujących w dwóch szkołach), do których właśnie zostało dopłacone. 

 

Jerzy Jażdżewski dyrektor Szkoły Podstawowej w Gościmcu poinformował, że w jego szkole 

jest zatrudnionych dwóch nauczycieli stażystów, w tym jedna osoba na 1/9 etatu                              

(matematyk). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął dyskusję i punkt 5. 

 

6)  Podjęcie uchwał w sprawie: 

      a) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze,  

z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegółowe warunki częściowego lub całkowitego zwolnienia od 

opłat, jak również trybu ich pobierania, 
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Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poinformował, że na wspólnym posiedzeniu 

komisji był przedstawiony projekt uchwały, z którym wszyscy radni mogli się zapoznać. 

Jarosław Skiba przewodniczący Komisji Społecznej Rady Gminy Zwierzyn odczytał opinię 

odnośnie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowych 

warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegółowe warunki częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, 

jak również trybu ich pobierania (opinia nr 202/2018  w załączeniu do protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, wobec 

czego przewodniczący zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały  

zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i 

odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowe warunki częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu 

ich pobierania pod głosowanie. Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych, projekt uchwały 

został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. Projekt 

uchwały staje się uchwałą Nr XXXVIII/200/2018 (Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

b) określenia zasad udzielania dotacji celowej na dofinansowanie kosztów budowy 

przydomowych oczyszczalni ścieków lub wymiany zbiorników bezodpływowych na 

terenie Gminy Zwierzyn w latach 2018-2020, 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy w kwestii wyjaśnienia   poinformował, że proponuje się   

projekt uchwały, który jest odpowiedni na wątpliwości odnośnie aglomeracji. Program będzie 

polegał na tym, że będą próbować dokładać mieszkańcom do budowy przydomowych 

oczyszczalni ścieków i szczelnych szamb. Program ten zakłada zmobilizowanie tych, którzy 

dotychczas nie posiadają żadnego szamba. Nie będzie on jednak obejmował nowych 

inwestycji budowlanych. Nie jest on też skierowany do wszystkich mieszkańców. 

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady 

Gminy Zwierzyn odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie określenia zasad 

udzielania dotacji celowej na dofinansowanie kosztów budowy przydomowych oczyszczalni 

ścieków lub wymiany zbiorników bezodpływowych na terenie Gminy Zwierzyn w latach 

2018-2020 (opinia Nr 201/2018 w załączeniu do protokołu).  

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. 

 

Mariusz Krzyżanowski zadał pytanie, czy termin do 31.03.2018 składania wniosków nie jest 

za krótki, czy nie należałoby go przedłużyć do 30.06.2018r. 

 

Tomasz Marć wójt gminy uznał, że uwaga radnego jest słuszna, gdyż jesteśmy uzależnieni 

od wystąpienia z aglomeracji gminy Stare Kurowo. 

 

Stefania Sierocińska zapytała, kiedy gmina zacznie realizować § 4 projektu. 

 

Andrzej Wiśniewski odpowiedział, że jeżeli uchwała zostanie podjęta, zaczynają działać. 
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Mariusz Krzyżanowski zauważył, że projekt uchwały jest kierowany do osób fizycznych i 

wspólnot, a przepisy mówią o szerszym zasięgu. 

 

Andrzej Wiśniewski jest zdania, że mają prawo kierować pomoc tam, gdzie oni uważają, 

jeżeli będą uwagi nadzoru do zapisów, to będą musieli się do nich dostosować. 

 

Renata Marcińczak zapytała, gdzie będzie można nabyć wnioski. 

 

Andrzej Wiśniewski odpowiedział, że to wszystko zostanie ustalone z chwilą wejścia 

uchwały w życie. 

 

Mirosław Gniewczyński prosił o zastanowienie się nad terminem składania wniosków, żeby 

ze wszystkim zdążyć, zaproponował termin 31 maja 2018r. 

 

Andrzej Wiśniewski dał propozycję terminu 30 kwietnia 2018r. 

Za datą 30.04.2018r. radni opowiedzieli się jednogłośnie. Głosowało 15 radnych. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały  

w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej na dofinansowanie kosztów budowy 

przydomowych oczyszczalni ścieków lub wymiany zbiorników bezodpływowych na terenie 

Gminy Zwierzyn w latach 2018-2020 pod głosowanie. Udział w głosowaniu wzięło  

15 radnych, projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 15 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XXXVIII/201/2018 (Uchwała  

w załączeniu do protokołu). 

 

c) zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im. św. Huberta w Gościmcu, 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy poinformował, że przygotowano projekt o zamiarze 

likwidacji szkoły, żeby móc zebrać dokumenty i wtedy podjąć decyzję. Od wielu lat mówi 

się, że powinien być system dwóch szkół, bo na tyle jest dzieci. Stan budynku szkoły  

w Gościmcu jest w nieciekawej kondycji. Podejmując decyzję, proponują, żeby na terenie 

Gościmca funkcjonował oddział „0” i klasy 1-3, przenosząc szkołę do budynku byłego 

ośrodka zdrowia, który jest w lepszym stanie technicznym. Można byłoby też pomyśleć  

w tym miejscu o żłobku. Jeżeli chodzi o budynek po obecnej szkole można byłoby pozyskać 

środki z przeznaczeniem go na DPS pobytu stałego. Do końca trudno powiedzieć, jakie 

powinno utworzyć się obwody szkolne. 

 

Mirosław Gniewczyński zaznaczył, że na wspólnym posiedzeniu komisji nie opiniowane były 

poszczególne warianty likwidacji szkoły. Jeżeli już, to były wnioski, żeby zapoznać się  

z opinią rodziców. 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zwierzyn odczytała 

opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im. św. 

Huberta w Gościmcu (opinia Nr 200/2018 w załączeniu do protokołu).  

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady 

Gminy Zwierzyn odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji 

Szkoły Podstawowej im. św. Huberta w Gościmcu (opinia Nr 199/2018 w załączeniu  

do protokołu). 
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Jarosław Skiba przewodniczący Komisji Społecznej Rady Gminy Zwierzyn odczytał opinię  

odnośnie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej  

im. św. Huberta w Gościmcu (opinia Nr 198/2018 w załączeniu do protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. 

 

Stefania Sierocińska stwierdziła, że to jest projekt uchwały o zamiarze likwidacji szkoły, 

jednocześnie zadając pytanie, kiedy będą organizowane spotkania z rodzicami  

i nauczycielami odnośnie obwodów nauczania. 

 

Andrzej Wiśniewski odpowiedział, że nie będą zwlekać. Myślał o przygotowaniu pism, żeby 

rozdać rodzicom przez uczniów z zapytaniem o ich zdanie w tym temacie. Jeżeli będzie 

potrzeba spotkania się, to zostanie zorganizowanie takie spotkanie. 

 

Stefania Sierocińska zapytała, czy do następnej sesji RG będzie to załatwione. 

 

Andrzej Wiśniewski odpowiedział, że ma nadzieję, że tak. 

 

Jarosław Skiba poprosił o wyjaśnienie drogi administracyjnej, dzisiaj zamiar likwidacji i co 

dalej. 

 

Andrzej Wiśniewski poinformował, że powiadamiają nauczycieli, rodziców, kuratora 

oświaty, od którego musi być pozytywna opinia oraz związki zawodowe. Na co najmniej  

6 miesięcy przed likwidacją szkoły muszą powiadomić wszystkich zainteresowanych. 

 

Elżbieta Saliwon poinformowała, że dotarło do niej, że jest propozycja przewożenia dzieci  

z Sarbiewa do szkoły w Górkach Noteckich. Ona sobie tego nie wyobraża, gdyż do 

Zwierzyna mają bardzo blisko i z tą miejscowością są od zawsze związani. 

 

Andrzej Wiśniewski poinformował, że do mieszkańców Sarbiewa zostanie skierowane pismo, 

żeby w tej sprawie wyrazili swoją opinię. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały  

w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im. św. Huberta w Gościmcu pod 

głosowanie. Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych, projekt uchwały został przyjęty 

większością głosów. „Za” przyjęciem projektu uchwały głosowało 13 radnych, „przeciw” 

głosowała 1 radna (Renata Wąsik), „wstrzymał się” od głosu 1 radny (Grzegorz Kuchciński). 

Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XXXVIII/202/2018 (Uchwała w załączeniu do 

protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 6. 

 

O godz. 12
52 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG ogłosił przerwę w obradach, które 

wznowił o godz. 13
04

. 

 

7. Interpelacje, wnioski, zapytania radnych oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski  

i zapytania radnych. 

 

Stefania Sierocińska stwierdziła, że dotarła do niej informacja o budowie chodników na 

cmentarzu, sugerując, że ze względu na bezpieczeństwo pieszych w pierwszej kolejności 
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powinny być one budowane na ul. Kościelnej w Zwierzynie.  

 

Anna Ryś-Konieczna: 

 przekazała, że na kilkakrotnie łatanym odcinku drogi przy posesji p. Cypryjańskich 

powinien położony być nowy asfalt,  

 prosiła o interwencję w PKP odnośnie sprawdzenia przejazdu kolejowego nieopodal 

jej posesji, na którym powbijały się bloki, 

 zadała pytanie, kiedy będzie nowy asfalt na całej ul. Wojska Polskiego w Zwierzynie. 
 

Tomasz Marć wójt gminy w sprawie budowy chodników na cmentarzu odpowiedział,  

że zasada jest taka, iż pieniądze z opłat cmentarnych wracają na realizację prac na 

cmentarzach, i że nie może korzystać z tych środków przekazując je na inny cel. Odnośnie 

remontu dróg powiatowych poinformował, że wnioski w tej sprawie składane są na bieżąco  

i cały czas wnioskują o likwidowanie bieżących dziur na tych drogach, chociaż przyznał,  

że żadna z dróg nie wytrzymuje nacisku pojazdów ciężarowych, i że są odcinki, na które na 

całej długości należałoby położyć asfalt. Sprawa przejazdu kolejowego zostanie zgłoszona do 

PKP. 

Renata Marcińczak poinformowała o powtarzającym się problemie nieprzyjemnego zapachu 

w ośrodku zdrowia w Zwierzynie. 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy odpowiedział, że zainterweniują w zgłoszonej sprawie, 

sprawdzą drożność kominów. 

 

Grzegorz Kuchciński zadał pytanie, czy istnieje możliwość doświetlenia istniejących przejść 

dla pieszych na ul. Kurowskiej i Kolejowej w Górkach Noteckich. 

 

Tomasz Marć stwierdził, że problem jest zauważony, to samo dotyczy przejścia w Zwierzynie 

koło budynku UG i zostaną w tej sprawie przeprowadzone rozmowy z firmą ENEOS,  

o uzgodnieniach zgłaszającemu problem zostanie udzielona odpowiedź. 

 

Mariusz Krzyżanowski prosił o wyregulowanie czasu palenia się lamp na ścieżce rowerowej, 

informując, że od kościoła do zakrętu jest ciemno, a na zakręcie lampa się świeci. 

 

Tomasz Marć odpowiedział, że z lampami rzeczywiście jest problem, dodając, że warunkiem 

podpisania umowy było wymienienie zegarów na czujniki zmierzchowe, ale firma do tej pory 

się z tego nie wywiązała. 

 

Robert Wcisło: 

 zgłosił uszkodzenie nawierzchni asfaltowej na ścieżce rowerowej podczas prac 

związanych z wycinką drzew,  

 wnioskował o remont dróg na terenie sołectwa Przysieka-Górczyna, informując 

również, że na wysokości miejscowości Przysieka przy drodze powiatowej są zbyt 

wysokie pobocza dróg, 

 prosił o wycięcie drzew po obu stronach wjazdu do bloków w Przysiece, co było już 

wielokrotnie zgłaszane.  

 

Tomasz Marć odpowiedział, że z drzewami, to jest delikatny temat. Wielokrotnie 

interweniowali w powiecie, że za pozyskanie drewna są w stanie wyciąć te drzewa. Jednak 
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zgodnie z przepisami musi być ogłoszony przetarg na wycinkę, pomimo, że często wycięte 

drewno leży nie zabrane. Sprawa zniszczonego asfaltu zostanie zgłoszona do zarządcy drogi. 

 

Dorota Kruszyna wnioskowała o wykonanie łagodnych stopni na wejściu na cmentarz  

w Górecku, które obecnie jest niebezpieczne, czego powodem jest wzniesienie terenu.  

W momencie, gdy jest ślisko i mokro trudno wejść na teren cmentarza. Zapytała również  

o gruz przeznaczony do wysypywania na drogi, jak to ma wyglądać, na jakie drogi jest 

przeznaczony. 

 

Tomasz Marć udzielił odpowiedzi odnośnie gruzu, informując, że mieszkańcy, czy sołtysi 

mają zgłaszać zapotrzebowanie na gruz, informując, że sami będą uzupełniać ubytki, ale to 

wszystko ma się odbywać na konkretne zgłoszenie, nie może być samowolki. Wyjaśnił,  

że gruz, który leży przy drodze w kierunku posesji p. Deutschmann jest to materiał na 

zrobienie drogi do posesji p. Trockich (gruz jest własnością firmy, która go tam złożyła). 

 

Stefania Sierocińska zapytała o chodnik od torów kolejowych w kierunku ośrodka zdrowia  

w Zwierzynie, co w jego sprawie słychać. 

Tomasz Marć poinformował, że do tej pory nie uzyskali odpowiedzi i sprawa zostanie 

ponownie przekazana. 

Jarosław Skiba prosił o interwencję w nadleśnictwie w sprawie wycięciu sosen lub chociaż 

gałęzi na drodze dojazdowej do Sarbiewa, gdyż podczas opadu śniegu wiszące gałęzie 

sprawiały trudność w przejechaniu nawet samochodem osobowym. 

 

Włodzimierz Nobis wnioskował o uzupełnienie balustrady na mostku- zjazd z drogi 

powiatowej w kierunku przejazdu kolejowego w Górkach Noteckich, gdyż tą drogą jeżdżą 

dzieci do szkoły i grozi niebezpieczeństwo upadku do płynącego strumienia. 

 

Justyna Pawlak-Gudynowska: 

 zadała pytanie, kiedy będzie możliwość składania wniosku na modernizację sali 

wiejskiej w Gościmcu.  

Tomasz Marć odpowiedział, że należy cierpliwie czekać. 

 prosiła o dostawienia dodatkowego kosza na śmieci przy cmentarzu w Gościmcu. 

Tomasz Marć poinformował, że problem ten przekazał p. Kęcikowi, który ma to załatwić. 

 wnioskowała o wycięcie drzewa przy drodze powiatowej w Błotnie na wysokości 

posesji p. Pieniak, które przechyla się i doprowadza do niszczenia asfaltu, 

 ponadto zgłosiła wyłącznie na piśmie wnioski o nawiezienie tłucznia na drogi gminne 

w miejscowości Błotno i Gościmiec w celu wzmocnienia nawierzchni dróg 

gruntowych (wykaz dróg został złożony w UG) oraz złożenie wniosku do ENEOS  

o założenie dwóch punktów świetlnych w Błotnie. 

 

Renata Wąsik zadała pytanie, czy zostało napisane pismo do Wód Polskich w sprawie mostka 

i czy został już ustalony właściciel tego mostka. 

 

Tomasz Marć poinformował, że pismo zostanie wysłane do kierownictwa Wód Polskich, ale 

może to trochę potrwać, gdyż są oni na razie w trakcie organizacji biura. 

Mirosław Gniewczyński wnioskował o: 

 ustawienie zegara sterującego oświetleniem ulicznym (część ul. Kurowskiej od 
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Sklepu Polskiego w kierunku Przysieki, ul. Cmentarna i ul. Młynarska w Górkach 

Noteckich), gdyż oświetlenie wyłącza się o ok. 30-40 minut za wcześnie, 

 założenie lampy przy przejściu dla pieszych na ul. Kurowskiej przy boisku, gdyż 

użytkownicy korzystający z przejścia są mało widoczni, 

 ponaglenie działaczy klubu „Dąb” Górki Noteckie do uprzątnięcia terenu po zrywce 

drzew za płytą boiska. 

 

Dorota Kruszyna prosiła obecnego na sali radnego Eugeniusz Krzyżanowskiego  

o przekazanie staroście, że nie jest zadowolona z udzielonej odpowiedzi na wniosek  

o uporządkowanie drogi powiatowej, gdzie chodziło o nieczystości, które zebrały się przez 

lata i droga się zwężyła. Zrobiła to z troski o drogi, a nie, żeby uzyskać odpowiedź, że należy 

po sobie sprzątać. 

  

Jacek Warchał zgłosił wyłącznie na piśmie świecące lampy w dzień przy cmentarzu  

w Żółwinie (wnioski radnych złożone na piśmie będą stanowić załącznik do protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 7. 

 

8. Interpelacje, wnioski i zapytania sołtysów oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski i 

zapytania sołtysów. 

 

Elżbieta Saliwon sołtys sołectwa Sarbiewo zgłosiła dwie nadal nieświecące lampy, na które 

czekają już dwa miesiące oraz poinformowała, o bardzo wczesnym zapalaniu się lamp  

(godz. 15) i szybkim gaszeniu ich (godz. 6
30

), kiedy jeszcze jest ciemno na ulicach  

w Sarbiewie. 

 

Pozostali sołtysi Wojciech Basiński sołtys sołectwa Zwierzyn –Sierosławice, Magdalena 

Skurska sołtys sołectwa Błotno, Kamila Lisek sołtys sołectwa Górki Noteckie, Janusz 

Lessnau sołtys sołectwa Górecko zgłosili swoje wnioski wyłącznie pisemnie, które stanowią 

załącznik do protokołu. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 8. 

 

9) Wolne wnioski i informacje. 

 

Jerzy Jażdżewski dyrektor Szkoły Podstawowej w Zwierzynie poinformował, że na terenie 

jego szkoły leży żużel i gruz, który można zabrać. Dodał, że odpowiedzi starosty powiatu 

odnośnie dróg, to kpina z mieszkańców Zwierzyna. Złożył również wyjaśnienia w sprawie 

zarzutów odnośnie nieuczciwego postępowania w związku z pełnieniem funkcji dyrektora 

szkół w Zwierzynie i Gościmcu postawionych mu na posiedzeniu komisji w dniu 29 stycznia 

2018r. Prosił przewodniczącego RG o publiczne przeprosiny, gdyż nie uważa ich za słuszne. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zwrócił się do dyrektora Jerzego 

Jażdżewskiego, twierdząc, że jeżeli poczuł się urażony to go publicznie przeprasza, mimo, że 

nie było jego zamiarem stawiać mu zarzutów nieuczciwego postępowania. Uważa, że 

pełnienie obowiązków dyrektora w dwóch szkołach nie powinno mieć miejsca. Przypomniał, 

że na komisji podkreślił, iż do takiej sytuacji doszło, gdyż nie było możliwości wyłonienia  

z konkursu dyrektora szkoły w Gościmcu. Dodał, że w sprawie wywiązywania się  

z obowiązków dyrektora szkół nigdy nie miał do niego zastrzeżeń. 
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O godz. 14
00

 salę opuściła radna Anna Ryś-Konieczna. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG odczytał pismo, jakie otrzymał od Ludowego 

Uczniowskiego Klubu Sportowego „Pełcz” Górki Noteckie w sprawie udostępnienia klubowi 

dodatkowych trzech godzin tygodniowo w hali sportowej Publicznej Szkoły Podstawowej  

w Górkach Noteckich dla potrzeb treningowych sekcji tenisa stołowego. 

 

Tomasz Marć wójt gminy zabierając głos stwierdził, że jego zdaniem wszystkich należy 

traktować jednakowo. 

 

Jarosław Skiba stwierdził, że żeby nie prezes Kulczycki, to tego klubu by nie było, gdyż jego 

praca wymaga poświęceń. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poddał pod głosowanie, kto jest za tym, żeby 

sprawę LUKS „Pełcz” skierować do rozpatrzenia przez komisję społeczną RG. 

Za skierowaniem sprawy LUKS „Pełcz” głosowało jednogłośnie 14 radnych obecnych na sali 

obrad.  

 

Mirosław Gniewczyński zapoznał z uchwałą Nr 86/2018 Składu Orzekającego RIO  

w Zielonej Górze z dnia 22 stycznia 2018r. w sprawie wydania opinii o prawidłowości 

planowanej kwoty długu Gminy Zwierzyn w latach 2018-2030 i uchwałą Nr 87/2018 Składu 

Orzekającego RIO w Zielonej Górze z dnia 22 stycznia 2018r. w sprawie wydania opinii  

o możliwości sfinansowania deficytu budżetu przedstawionego w uchwale budżetowej Gminy 

Zwierzyn na rok 2018 (kserokopie uchwał w załączeniu do protokołu). Poinformował 

również, że do biura rady wpłynęła skarga prokuratora na uchwałę Rady Gminy w 

Zwierzynie nr XXXIV/258/2006 z dnia 19 kwietnia 2006r. w sprawie regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Zwierzyn, której skan radni 

otrzymają na e-maila oraz, że następna sesja Rady Gminy Zwierzyn odbędzie się 28 lutego 

2018r. o godz. 11
00

 w Sali GOK w Zwierzynie. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 9. 

 

10. Zamknięcie XXXVIII zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn. 

 

         Wobec wyczerpania tematów posiedzenia Przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn 

Mirosław Gniewczyński o godzinie 14
15

 zamknął obrady XXXVIII zwyczajnej Sesji Rady 

Gminy Zwierzyn. 

 

 

 

         Protokółowała:                                                                      P r z e w o d n i c z y ł : 

Inspektor ds. obsługi rady gminy                                               Przewodniczący  Rady Gminy    

            

      Marzena Kaczmarek              Mirosław Gniewczyński  
 

 


